
Protokół nr LXIII/2023 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 27 lipca 2023 o godz. 13.00, a 

zakończono o godz. 15.30 tego samego dnia. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LXIII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 27 lipca 2023  

roku. Na wstępie przywitał Wójta Pana Antoniego Rumian, Pana Zastępcę Jarosława 

Sadowskiego, Panią Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Sołtysów, 

mieszkańców oraz pozostałych pracowników Urzędu Gminy. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków, podjęte dziś uchwały będą prawomocne  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (1) 

Aneta Szydłowska 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 1 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LXII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Michałowicach. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/11/2018 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 13 grudnia 2018 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek 

wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Michałowice oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jedno-

rodzinnymi kompostujących w kompostowniku przydomowym bioodpady stanowiące 

odpady komunalne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiega-

jący się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Sarny w miejscowości Zdzięsławice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice części działki nr 86/16 

w miejscowości Masłomiąca. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice działki nr 3/36 w miej-

scowości Młodziejowice.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Krakowskiemu 

w 2023 i 2024 roku na realizację zadania  drogowego w trybie Inicjatyw Samorządowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji zadania dro-

gowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia pomocy rzeczo-

wej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok przyję-

tego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michało-

wice na lata 2023-2034. 

15. Dyskusja wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Głos zabrał Pan Wójt. 

Proszę o wniesienie korekty pisarskiej do porządku obrad w punkcie 10, przesłany Państwu 

projekt uchwały dotyczy przejęcia przez Gminę Michałowice działek nr 3/36, 3/16, części 

działki 3/39 w miejscowości Młodziejowice i tak tez powinien brzmieć pkt. 10 porządku 

obrad.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne porządek obrad z korektą w punkcie 10. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołów z LXII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LXII Sesji Rady Gminy Michałowice, był 

do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LXII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Michałowicach. 

 

Głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej- Pani Monika Łopatowska. 

Uchwała wymaga zmiany ze względu na nowelizację ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w 

rodzinie z dnia 9 marca bieżącego roku, która właśnie po trzech miesiącach wchodzi w życie. 

Wprowadzone zostało dużo zmian definicji w tej ustawie, zmienia się definicja przemocy w 

rodzinie, zostaje to zastąpione przemocą domową, grupy robocze zmieniają się na grupy 

diagnostyczne pomocowe. Dużo zmian administracyjnych ale również kwestie dotyczące 

osób, które stosują przemoc będą większe naciski na to że te osoby muszą brać udział w 

programach psycho-terapeutycznych. Jeżeli tego nie będą realizować to będą zawiadomienia 

o popełnieniu wykroczenia wcześniej tego nie było. Będzie nowa forma przemocy czyli 

przemoc ekonomiczna i cyberprzemoc. Dzieci, które są świadkami przemocy teraz będą 

uznawane jako osoby doznające przemocy. Także sporo jest zmiany dla nas jako ośrodka 



Pomocy Społecznej pod kątem organizacyjnym. Zmiany te wymagają również zmiany 

uchwały w kwestii powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/536/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Michałowicach. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/11/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 13 grudnia 2018 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek 

wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Michałowice oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Uchwała dotyczy wprowadzenia nowego oprogramowania przez COE i teraz będziemy 

rozliczać dotacje z przedszkolami niepublicznymi właśnie przez system elektroniczny 

Przyspieszy to po pierwsze rozliczanie dotacji a dodatkowo ten system ułatwi kontrolę kwot, 

które przekazujemy przedszkolem niepublicznym, kontrolę tego czy nie ma podwójnego 

dotowania jednego ucznia. W tej chwili mamy 5 przedszkoli niepublicznych, odbyły się już 



szkolenia zarówno dla naszych pracowników jak i dla przedstawicieli tych przedszkoli 

niepublicznych także robimy to też we współpracy z tymi jednostkami. 

Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały: 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/537/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/11/2018 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 grudnia 2018 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

placówek wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Michałowice oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących w kompostowniku przydomowym 

bioodpady stanowiące odpady komunalne. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Pani Monika Firszt.  

Uchwała dotyczy zmiany zapisu paragrafu drugiego to jest taki zabieg techniczny polegający 

na usunięciu w tym paragrafie odnośnika do uchwały dotyczącej stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami i wprowadzeniu zapisu „na podstawie aktualnie obowiązującej 

uchwały Rady Gminy Michałowice”, żeby ta uchwała, którą mamy tutaj przedłużoną 



funkcjonowała w taki sam sposób jak uchwała dotycząca rodzin wielodzietnych i nie 

wymagała każdorazowo wprowadzenia zmiany.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/538/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących w kompostowniku 

przydomowym bioodpady stanowiące odpady komunalne. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 



Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych. 

Głos zabrała Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Pani Monika Firszt.  

Uchwała dotyczy wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na opróżnianie i transport nieczystości ciekłych zarówno ze zbiorników jakiej 

osadników przy oczyszczalni ścieków. Została ona przygotowana w związku z koniecznością 

dostosowania obowiązujących zapisów po nowelizacji ustawy prawo wodne oraz o  

utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Została w ten sposób przygotowana aby nie 

ograniczać konkurencji między przedsiębiorcami w  żaden sposób nie dyskryminujący, 

ograniczające konkurencji. Najważniejsze rzeczy które ustawodawca dookreśla jest to 

określenie wymagań w zakresie wyposażenia technicznego pojazdów i bazy transportowej w 

zakresie zabiegów sanitarnych i porządkowych za świadczonymi usługami jak również w 

zakresie konieczności dostarczania tych nieczystości ciekłych odebranych od mieszkańców do 

stacji zlewnych. Jeżeli chodzi o miejsce przekazywania nieczystości ciekłych do stacji 

zlewnych to takie jedyne zastrzeżenie bo to tak naprawdę mogą przekazywać do każdej stacji 

zlewnej zgodnie z definicją. Natomiast w przypadku tych nieczystości, które odbierane są z 

terenu aglomeracji i to też wynika wprost z ustawy, tacy przedsiębiorcy muszą oddawać do 

oczyszczalni ścieków aglomeracyjnych tak żeby jakoś ścieków była podobna jak w przypadku 

ścieków które trafiają do oczyszczalni ścieków siecią kanalizacyjną. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/539/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Sarny w miejscowości Zdzięsławice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Szanowni państwo bardzo proszę o podjęciu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Zdzięsławice, na wniosek właścicieli tej ulicy. Jest to prywatna ślepa przecznica 

od ulicy Zgody czyli tej głównej ulicy gminnej w Zdzięsławicach. Ulica ma się nazywać Sarny, 

nie powtarza się w naszym zasobie.  

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/540/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie nadania nazwy ulicy Sarny w miejscowości 

Zdzięsławice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 



Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice części działki nr 

86/16 w miejscowości Masłomiąca. 

Głos zabrał Zastępca Wójta – Jarosław Sadowski.  

Na skutek różnych spotkań, komisji, objazdów, wniosków mieszkańców została 

przygotowana uchwała w sprawie przejęcia przez gminę Michałowice części działki 86/16 w 

miejscowości Masłomiąca. Jest to ta część, którą Państwo mają zaznaczoną na załączniku 

graficznym, nazywa się ulicą Dębową w Masłomiącej. Do Państwa decyzji teraz należy czy 

taką drogę prywatną będziemy przejmować czy nie. Ja chciałem zaznaczyć, że tutaj opinia z 

urzędu jest taka, że mamy dosyć dużo inwestycji na które nam brakuje środków na drogach 

gminnych. W tej chwili ta ilość dróg gminnych do remontu jest bardzo duża w związku z tym 

powiększanie jej o dodatkowe jeszcze ulice nie wydaje się na tym etapie przynajmniej w tej 

trudnej sytuacji budżetowej Gminy w jakiej jesteśmy zasadna.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Radny M. Kozłowski: nie dziwię się osobiście tym mieszkańcom, że są zdesperowani co 

niektórzy bo tak w przypadku naszej Masłomiącej sprawa trwa od dwóch lat przeciąga się to, 

ciągle jakieś polemiki dyskusję to już za długo trwa. A z tego co ja słyszę tutaj nie raz na sesji 

mówi się, że nasza gmina ma być naprawdę przystępna i bardzo otwarcie podchodzi do 

nowych mieszkańców, zachęca się żeby się budowali, żeby tutaj zamieszkali. Ja się też nie 

dziwię, że są zawiedzeni bo uważają że skoro podatki płacą, jest tam troszeczkę domów przy 

tych drogach i chcą też mieć jakieś godne warunki do tego żeby normalnie funkcjonować na 

co dzień. Tym bardziej, że oni już ponoszą własne nakłady tam i oni też nie żądają żeby to już 

w tym roku czy za 2 lata był asfalt, tylko żeby ta droga była przejezdna żeby zimą pług 

przejechał, żeby nie zostali gdzieś na boku. Dlatego ja apeluję do większości radnych 

żebyśmy w ten sposób też nie podchodzili do takiego stanu rzeczy, że blokujemy na jakieś 

dwa-trzy lata i nie przejmujemy bo mamy problem z tymi drogami. My cały czas będzie mieć 

problem z drogami musimy to jakoś wszystko rozważnie traktować ale i musimy też pomagać 

nowym mieszkańcom, żeby zachęcać innych, którzy chcą tutaj się osiedlić i mieszkać na 

przyszłość. 

Radny M. Podymkiewicz: ja tylko przypomnę jak rozmawialiśmy na komisjach, była 

poruszona kwestia parametrów jakie te drogi powinny spełniać i podtrzymam to co 

mówiłem wcześniej, że jeżeli drogi się łączą to uważam, że to jest dobra przesłanka by 

uwzględniać takie przejmowanie. Gorzej gdybyśmy brali pod uwagę drogi, które są donikąd, 

takie które są poboczne to jak najbardziej myślę, że jest to kwestia problematyczna. A tu 

wiemy z tych map, że one się wszystkie łączą także stanowią jakieś powiedzmy co prawda 

lokalne ale usprawnienie komunikacji dla różnych służb. Czyli chociażby ten pług nawet 

mógłby po prostu przejechać tymi ulicami i tu pomóc mieszkańcom także moje zdanie jest 

takie, że ja osobiście tutaj się przechylam.  

Radna W. Wesołowska: Ja mam taką propozycję, ja nie mówię o tych drogach, nad którym 

obecnie dyskutujemy ale może taka prośba do Pana Wójta czy nie warto by się było 



zastanowić na taką sprawą. Ponieważ teraz coraz więcej powstaje nowych budynków przy 

drogach czy nie obwarować tego, na przykład zgody Gminy na tego typu inwestycje żeby 

droga, która powstaje była jednocześnie realizowana przez tego dewelopera. My jako Gmina 

nie ponosili byśmy niepotrzebnych kosztów, które blokują nam wtedy inwestycje związane 

przede wszystkim z bezpieczeństwem naszych mieszkańców. Poza tym znam wiele takich 

osób, ja też jestem tą osobą, która musiała sobie sama 40 m drogi wykonać nie zwracając się 

do Gminy. Naprawdę jest dużo prac inwestycyjnych, które musimy wykonać i przede 

wszystkim opracować bardzo dobry regulamin na przyjęcie żeby nie było tak, że jedni 

mieszkańcy czują żal do innych mieszkańców, że jedni mają zrobione przez gminę a drudzy 

po prostu niestety muszą z własnych środków pokrywać koszty.  

Pan Wójt: Pan radny Kozłowski podnosił, że państwo ponieśli nakłady i że musimy zachęcać 

mieszkańców do tego żeby do nas się sprowadzali. Myślę, że zachęcanie mieszkańców do 

tego żeby do nas się sprowadzali to nie jest branie od ludzi prywatnych dróg i urządzanie 

tych dróg. My powinniśmy zachęcać państwo jako radni patrząc na całą gminę zachęcać ludzi 

żeby tutaj się sprowadzali poprzez budowę szkoły Michałowicach bo mają ciasno, poprzez 

budowę przedszkola, poprzez realizację wszystkich zadań własnych gminy, które gmina ma 

narzucone przez ustawę o samorządzie gminnym. Mamy te warunki stwarzać i myślę, że 

stwarzamy dlatego, że my nie mamy problemu jako gmina Michałowice z tym, że musimy 

zapraszać do nas inwestorów bo my mamy tych inwestorów za dużo wręcz. O czym świadczą 

ilości składanych wniosków na przykład do zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego, że nadal tych terenów za mało bo tak jest duże zainteresowanie inwestorów 

spoza gminy tym żeby inwestować w gminie Michałowice. Jeśli chodzi o te drogi to tam był w 

jednym i drugim przypadku jak pamiętam tam była prywatna jedna wielka działka, jednego 

właściciela, w Młodziejowicach drugiego właściciela. Oni sobie podzielili wielką działkę na 

działki budowlane wydzielił drogi do działki sprzedawał. Generalnie jeśli jest duży inwestor, 

duży deweloper jak na przykład na Salitorze bo możemy to porównać z Salitorem gdzie 

inwestor wybudował drogi wyposażył je w całą infrastrukturę jeszcze w dodatku nam 

przekazał kanalizację bo dróg nam nie przekazał bo byśmy tych dróg oczywiście, że nie 

chcieli. Gdy w Krakowie budują duże osiedla to myślicie, że gmina Kraków przejmuje drogi 

osiedlowe? My mamy prywatnych dróg różnych tego typu i osiedli już na terenie gminy co 

najmniej kilkaset. To nie są pojedyncze przypadki i będzie tego przybywało. My mamy 

obowiązek jako gmina utrzymywać w jak najlepszej kondycji te drogi, które już mamy jako 

gminne czy w Młodziejowicach czy w Masłomiacej przypominam Państwo jako radni bardzo 

często na sesjach zwracacie uwagę na to że jest od ulicy Legionowej jedna nasza droga 

gminna gdzie ludzie nie mają jak w pole dojechać ale już jest nasza gmina a nie mają jak 

dojechać do swoich nieruchomości. W samych Młodziejowicach znajdziemy takich dróg 

gminnych z dawien dawna i tak samo jest w Masłomiacej i my do tej pory tych dróg jeszcze 

nie jesteśmy w stanie wykonać. Natomiast możemy oczywiście, państwo jako radni możecie 

te drogi przejmować jeżeli chcecie Gminę finansowo pogrzebać.  Fajnie nam się chyba 

mieszka bo ludzie butami głosują, przychodzą i chcą u nas mieszkać to znaczy, że chyba w 

miarę dobrze się mieszka w Michałowicach. W związku z tym jak chcecie Państwo żeby się 

nie dobrze mieszkało w perspektywie 10, 15, 20 lat to przyjmijcie wszystkie prywatne drogi 



bo nic innego nie będzie gmina robiła tylko będzie zajmowała się utrzymywaniem dróg.  

Szkoły będą niewybudowane, kanalizacja nie będzie kontynuowana i tak dalej i tak dalej. 

Radny M. Kozłowski: Ja tylko chcę wrócić do ul. Biskupa Janowskiego, gdzie składaliśmy 

wniosek o dofinansowanie dokładamy tam własne środki. W sierpniu będzie z tego co wiem 

nakładka robiona, ulica praktycznie ślepa, przygotowana pod budowę osiedla. Mieszkańcy 

patrzą na to Panie Wójcie, oni są zniesmaczeni tym bo wiedzą, że oni tyle lat już czekają na 

jakąś pomoc a tutaj nagle gdzie praktycznie domów nie ma a już wychodzimy komuś 

naprzeciw. Przecież w takich sytuacjach to powinniśmy się zastanowić, jeżeli jest deweloper 

to niechże on finansuje, niech wspiera taką inwestycję, żeby nam pomagał a nie wręcz 

odwrotnie my pomagamy deweloperowi żeby on sobie tam asfalt zrobił na tej drodze. 

Zastępca Wójta: różnica jest zasadnicza Panie Radny bo to jednak była droga gminna od 

zawsze i nigdy tam nie przyjmowaliśmy tej drogi jako drogi prywatnej. Minus takiego 

przejmowania drogi tej jednej czy drugiej też jest taki że on może taka uchwała spowodować 

lawinę kolejnych wniosków. Jeżeli przejmiemy Dębową i Młodziejowice to dlaczego nie inne 

w innych miejscowościach a jak ta lawina spadnie to naprawdę wtedy nie będziemy już nic 

innego robić tylko remontować, ponosić koszty odśnieżania, budowy oświetlenia potem 

koszty bieżące i tak dalej i tak dalej. 

Pan Wójt: ta droga jak powiedział Pan Jarosław Sadowski jest drogą gminną. My co roku 

wnioskujemy od wielu lat, praktycznie od początku kiedy tu jestem do Urzędu 

Marszałkowskiego o ośrodki na budowę dróg rolniczych.  Środki są przeznaczone na drogi 

rolnicze myśmy często wykorzystywali bo tak się dało 20 lat temu tutaj nigdzie żadnych dróg 

nie było w tej gminie przypominam albo było bardzo niewiele i my zrobiliśmy z tych środków 

bardzo dużo dróg teoretycznie rolniczych ale tam gdzie były zabudowania na końcówkach 

wsi, które gdzieś tam docelowo w pole prowadziły ale jednocześnie zapewniały dojazd 

mieszkańcom suchą stopą po zrobieniu takiego asfaltu. W tej chwili Urząd Marszałkowski 

trochę ogranicza już możliwości korzystania z tego funduszu i tylko do dróg rolniczych i teraz 

drogi rolnicze można budować tylko i wyłącznie w terenach gdzie nie ma praktycznie 

zabudowy gdzie ta droga prowadzi do terenów rolnych i gdzie droga nie jest drogą publiczną 

bo my mamy cześć dróg publicznych. To są takie niuanse o których ani Państwo nie 

koniecznie musicie wiedzieć natomiast my możemy składać tylko i wyłącznie z tego FOGR-u 

bo byłoby grzechem zaniechania gdybyśmy nie składali. Dlatego wyszukujemy dróg które 

moglibyśmy do tego funduszu zgłosić bo wiadomo, że dobrze, że to jest kasa bardzo łatwa to 

nie są żadne środki unijne to jest prosty wniosek, proste rozliczenie i takich dróg o które 

możemy wnioskować do Pana Marszałka na tego typu drogi mamy bardzo coraz mniej. 

Mamy dróg rolniczych całą masę tylko sami Państwo, że mają szerokości półtora metra 2 m. 

Nie ma szans tam położenia i zrobienie jakichkolwiek dróg ponieważ stany prawne są takie 

jakie są, właściciele działek przyległych do takich dróg wąskich dwumetrowych nikt nie odda 

ani centymetra. Ja to mówię z doświadczenia i z naszych działań które robimy bo staramy się 

te drogi prostować. Przykład ostatnio nawet tutaj z Więcławic gdzie wszyscy chcą wszystko 

tylko nikt nie chce dać centymetra związku z tym nie możemy robić asfaltu na drodze, która 

ma szerokość półtora metra ponieważ wszędzie jak robimy drogę to musimy uwzględniać 



wody opadowe, które są tak bardzo ważne bo po utwardzeniu drogi nagle okazuje się, że 

ktoś jest zalewany przez wodę z drogi. Staramy się wykorzystać każdą dotację bo każdy 

grosz, który przychodzi na gminę w jakiekolwiek miejsce to jest inwestowanie w nasz 

wspólny majątek. 

Pan Przewodniczący: tutaj mamy przykład konkretnej uchwały, tematu który rzeczywiście 

ciągnie się już kolejny rok. Koło tematu toczyły się przeróżne rozmowy i decyzje były 

podejmowane, sygnał dla mieszkańców którzy rozpoczęli pewne działania zmierzające do 

przekazania tej drogi. Będziemy opracowywać jakieś parametry na podstawie których te 

drogi będziemy przyjmować. Ale wiemy, że to jest jeszcze przyszłość, zdajemy sobie sprawę z 

kosztów z jakim się to wiąże ale jest to uchwała warunkowa, przejęcie działki będzie miało 

miejsce w momencie gdy oni spełniają określone warunki czyli poniosą wszystkie koszty 

związane z regulacją stanu prawnego tych dróg i oddadzą nam to w postaci gotowej działki. 

To jeszcze nie jest ten moment gdzie Rada Gminy głosuje za tym żeby to przejąć ponieważ 

mieszkańcy muszą jeszcze spełnić określone warunki. Natomiast do rozmów na temat tych 

właśnie parametrów będziemy wracać bo to po prostu potrwa. Musimy podjąć tu decyzję 

ponieważ organizujemy komisję, spotkania, mieszkańcy przychodzą, rozmawiają tutaj 

dostają informację, że mogą działać po czym się wycofujemy. Dlatego zaproponowałem, 

żeby ten temat był poddany pod głosowanie Radnych bo opinie komisji nie są wiążące 

dlatego tutaj każdy radny mam nadzieję, że sam zadecyduje i mam nadzieję, że wyjdziemy 

naprzeciwko oczekiwaniom mieszkańców w tym przypadku natomiast przejmowanie tych 

dróg kolejnych zostawimy sobie na potem. 

Mieszkaniec Masłomiącej Pan Sawczuk: Dziękuję, że chcieliście się państwo pochylić nad 

tym problemem, który faktycznie już chyba od dwóch lat istnieje w naszej i waszej 

przestrzeni. Wiele z tych argumentów, tych wypowiedzi Państwa jest całkowicie słuszna. 

Mieszkańcy powinni kupując nieruchomość mieć świadomość realiów jakie tam są ale realia 

były takie, że my kupiliśmy te nieruchomości nie od dewelopera tylko kupiliśmy od 

mieszkańca tej Gminy. Nie ma w tym chyba nic złego, że my nie kupowaliśmy od 

dewelopera, który wybudował tą infrastrukturę. My sami budowaliśmy nasze domy i tak 

samo te drogi. Ja sam brałem udział oraz organizowałem dwukrotnie remont drogi zbierałem 

pieniądze organizowała mieszkańców także te dwa remonty to jest tak plus minus około 

10 000. Tam takie całkiem niezłe jeziora powstają na zakręcie w Czarnoleską a one powstają 

ponieważ jeżdżą śmieciarki i wiele innych pojazdów. Dębowa jest jak Państwo w większości 

zapewne wiecie jest drogą przejazdową od Widerskiej w stronę lasu to nie jest tylko druga 

służąca mieszkańcom. Droga też nie jest w polu, jest zabudowana tam już niewiele zostało 

wolnych działek także mieszkańcy zapewne płacą podatki. To nie jest koszt, który wydamy na 

festyn tylko to jest koszt, który całkowicie się zwróci, chwała gminie, że buduje szkoły bo to 

jest oczywiście nieodzowna infrastruktura, natomiast do tej szkoły trzeba dojechać i dobrze 

było dojechać normalną drogą. Nie liczymy na to że jutro gmina przejmie tą drogę natomiast 

do tej pory stawiano przed nami pewne zadania do wykonania my te zadania realizowaliśmy. 

Chcielibyśmy żeby wszyscy byli partnerami dla siebie. W ustawie o samorządzie gminnym w 

żadnym punkcie nie ma mowy, że gmina nie może przejąć drogi ani też nie ma mowy o tym 



że droga nie jest infrastrukturą za którą odpowiada gmina. Oprócz szkół, kanalizacji również 

drogi są infrastrukturą krytyczną. Chciałem jeszcze dodać bo ja jestem jednym z pierwszych 

mieszkańców którzy tam nabyli tą nieruchomość tak mniej więcej około 15 lat temu przez te 

15 lat to tam nic się nie zmieniło w tym zakresie drogowym. 

Pan Wójt: Jeśli mówimy Dębowej tak naprawdę od wielu lat myślałem o tym, że ta droga 

kwalifikowała by się do tego żeby gmina ją przejęła choćby ze względu na odśnieżanie i na to 

żeby tam samochód tamtędy przejechał. Proszę państwa my od kilku lat mamy ogromne 

problemy z wodami opadowymi. Wystarczy, że położymy nowy asfalt taki przykład z Prawdy, 

położyliśmy asfalt, koło tego asfaltu wybudował się nowy dom i teraz mamy boje prawie że 

w sądzie się będziemy spotykać bo człowiek wiedział gdzie się buduje a myśmy tylko asfalt 

położyli. Teraz nigdzie już nie położymy asfaltu dopóki nie mamy projektu, nie mamy zgody 

na odprowadzanie wód opadowych. A wiecie jak to jest wy macie problemy ewentualnie z 

sąsiadami indywidualnie i często jak jest sąsiad fajny wszystko można zrobić ale sąsiedzi są 

różni i bardzo często jest tak że ja jestem w stanie wskazać tutaj gdzie są jakie są sąsiedztwa i 

gdzie się kłócą ludzie bo do nas to trafia, żebyśmy my to rozstrzygali. Gdy gmina buduje 

jakąkolwiek drogę to teraz już że tak powiem nauczeni przykrym doświadczeniem musimy 

mieć zgody na odprowadzenie wód opadowych. Nie miejcie pretensji o to że przynajmniej ja 

odrobinę się wstrzymuję bo kiedyś byłem za tym żeby przynajmniej waszą ulicę przejąć gdzie 

wydawałoby się że nie ma problemu jakiegoś wielkiego z wodami opadowymi bo tam jest w 

miarę ta zlewnia, nie jest taka ogromna. Jednak dzisiaj znając jeszcze sytuację jaką mamy 

teraz finansową bo 3 lata 4 lata temu ja byłem w stanie przewidzieć na co gminę stać, kiedy 

co można zrobić na kilka lat do przodu. Dzisiaj ja nie jestem w stanie powiedzieć co będzie w 

przyszłym roku i za 2 lata. Widzę że zaczyna być dramatyczna sytuacja z budżetem dlatego 

też wyrażam taką opinię i staram się powstrzymywać radnych przed tego typu decyzjami bo 

wiem ile różnych innych rzeczy jeszcze mamy pilnych do zrobienia.  

Dalsza dyskusja na temat przejęcia drogi w Masłomiącej.  

Pan Przewodniczący: tym przypadku jest to droga przejezdna z jednej drogi gminnej na 

drugą inną, faktycznie korzystają z niej inni mieszkańcy, którzy idą spacerować po lesie nikt 

nie zabrania przejazdu. Czyli mieszkańcy tam inni użytkują te drogi a mieszkańcy ponoszą 

nakłady, wyrównują te drogi inni użytkownicy wynoszą to kloszowo i w tym momencie jest 

narażamy tych mieszkańców rzeczywiście na to że te koszty są ponoszone przez nich 

ponoszone a korzystają z tego też inni mieszkańcy. Dodatkowo jeszcze ta cała sytuacja gdzie 

ci mieszkańcy mieli już jasno powiedziane, że jesteśmy za przejęciem tej drogi.  

Mieszkaniec Młodziejowic: jeszcze dodam od siebie bo rozumiem że państwo będziecie 

głosowali te dwie uchwały to uzupełniając to co Pan powiedział ja reprezentuje mieszkańców 

Młodziejowic. W naszym przypadku z drogą to jest historia w tym momencie już ponad 10 lat 

zgłaszamy do państwa wniosek o przejęcie drogi. Do tej pory nam się nie udało przekonać 

rady na początku przy naszym osiedlu na górce takie sobie nazywamy było kilka domów w 

tym momencie jest ponad 20. Kolejni mieszkańcy zgłaszają się z pozwoleniami na budowę 

więc będzie ich jeszcze więcej. Drogą którą w tym momencie my jeździmy to jest dojazd dla 



nas ale nie tylko, zaraz jest nowe osiedle, które powstaje i tam jest droga Gminna. Tylko, że 

niestety mieszkańcy tam w trakcie budowy nie mają dojazdu bo jest postawiony znak na 

drodze gminnej 7 ton więc aby dojechać w ogóle na budowy wszyscy przejeżdżają przez 

naszą drogę i nikt tego przejazdu im nie blokuje. Jeżeli popatrzymy na tą propozycję, którą 

państwo będziecie dzisiaj głosowali ona usprawnia ten przejazd ponieważ droga gminna w 

tym momencie również ta która właśnie idzie drogi wydają się droga powiatowa właśnie w 

tamtym kierunku będzie drogą przelotową. W ten sposób tam dojeżdżają śmieciarki, 

dodatkowo wtedy kiedy jest odśnieżana droga gminna to ten pług nie miałby nawet tam jak 

zawrócić więc przejeżdża po prostu przez tą drogę prywatną co oczywiście dla nas jest 

korzystne w zimie ponieważ jest droga odśnieżona. Droga jest utrzymywana przez nas od 

wielu lat co roku ją dodatkowo wyłożona jest od dołu płytami betonowymi po których nam 

się dobrze jeździ więc też nie oczekujemy od Państwa, że w tym roku, w przyszłym roku czy 

nawet za 2 lata będziecie kładli nam asfalt. Zależy nam na tym aby sytuacja była w jakiś 

sposób wyjaśniona. Kanalizacja w drodze jest nawet w zeszłym tygodniu z sąsiadami 

wspólnie działaliśmy wokół tej drogi wycinaliśmy sobie wszystko dookoła, żeby był przejazd 

teraz planujemy ponownie uzupełnić i utwardzić tą drogę.  

Pan Przewodniczący: stąd te dwie drogi chyba nie są przypadkiem, że poddajemy je pod 

głosowanie. Ostatnia komisja, która była wspomniałem na początku, wypowiedziała się  

pozytywnie na temat przyjęcia tej drogi wtedy przez pewne zamieszanie nie zostało to 

skonsumowane więc wróciliśmy tego tematu. Mam nadzieję, że radni zrozumieją tą całą 

sytuację, że jednak nie są to takie drogi, że ktoś sobie wymyślił przejmiemy tej drogi. Nad 

tymi drogami już prace trwały przez kilka lat. Sami mieszkańcy chyba w odpowiedni sposób 

to argumentują i to co powiedziałem też wcześniej, że jeżeli chodzi o te koszty faktycznie, 

pewnie w przyszłości trzeba się liczyć z tym że te nakładki trzeba będzie wykonać ale te 

koszty będą rozłożone w czasie i w tym momencie nie obciążamy jeszcze budżetu. Jeszcze po 

raz kolejny wrócę do tego o czym powiedziałem wcześniej, tutaj mieszkańcy jeszcze muszą 

wykonać szereg czynności tak aby gmina przejęła gotowy produkt, także bardzo proszę wziąć 

to pod rozwagę. 

Pan Wójt: Myślę. że podstawowym warunkiem jaki będzie ewentualnie w tych kryteriach 

które państwo chcecie przyjmować będzie taki, że ktoś kto chce przekazać drogę gminie musi 

od początku do końca dać gminie również z tym aktem przekazania zgody wszystkich 

właścicieli poniżej na odprowadzenie wód opadowych. Przykład tej drogi to zgoda na 

przykład Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego póki płyty są to jest ok ale gmina cokolwiek 

będzie tam chciała zrobić to będzie musiała uzyskać te zgody. Mamy  stary przystanek MPK 

koło sklepu w Raciborowicach na zakręcie, bez widoczności, dopóki on stoi nikt nie ma 

problemu ale jak chcemy zrobić nowy to on tam nie ma szans istnienia. To samo jest z 

dokumentacją drogi, dopóki droga jest jaka jest to się nikt nie czepia ale jak gmina cokolwiek 

musisz gotować to musimy mieć całą niezbędną dokumentację. 

Dalsza dyskusja nad przejęciem dróg.  



Pan Wójt: Przypominam bo mówiłem o tym wielokrotnie w tym roku, że na łatanie takich 

szutrowych dróg  brakuje nam w budżecie w tym roku jeszcze jakieś 500 000 zł. Po drugie jak 

ktoś urwie koło na takiej drodze dzisiaj to nie wnosi ma roszczenia żadnego do nas natomiast 

jeśli będzie to droga gminna i ktoś urwie koło na tej drodze to roszczenie już trafia do gminy.  

Radny M. Podymkiewicz: uważam, że warto zapewniać dodatkowe drogi dojazdowe tak aby 

infrastruktura nadążała za rozbudową i napływem nowych mieszkańców. Przelotowość tych 

dróg na pewno jest argumentem za ich przejęciem.  

Komisja Budżetu i Finansów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Daniel Gajoch 

PRZECIW (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk  

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Alicja Bednarczyk, Adam Jurek 

PRZECIW (1) 

Renata Browarnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg 

Komisja Rozwoju i Inwestycji negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (3) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/541/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice części 

działki nr 86/16 w miejscowości Masłomiąca. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek 

Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 

PRZECIW (7) 

Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała nie została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice działki nr 3/36 w 

miejscowości Młodziejowice. 

Komisja Budżetu i Finansów negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Daniel Gajoch 

PRZECIW (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk  

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Alicja Bednarczyk, Adam Jurek 

PRZECIW (1) 

Renata Browarnik 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg 

Komisja Rozwoju i Inwestycji negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (3) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Elżbieta Zębala 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wanda Wesołowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały LXIII/541/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice działki nr 

3/36 w miejscowości Młodziejowice. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek 

Kozłowski, Maciej Podymkiewicz 

PRZECIW (7) 

Renata Browarnik, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk, 

Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała nie została podjęta. 

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu w 2023 i 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 

Samorządowych. 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Antoni Rumian. 

Przedstawiam Państwu projekt uchwały w sprawie wspólnej realizacji odcinka drogi 

powiatowej Młodziejowice mniej więcej od lasu do mostu na Dłubni łącznie z mostem. 

Powiat konkretnie określił koszty jakie rozłożą się zarówno na powiat jak i na gminę i ile 

dofinansowania dostaniemy z budżetu państwa na to zadanie. Państwo macie podaną 



błędną kwotę, ponieważ łączna kwota jaką w 2024 roku musimy przekazać powiatowi to jest 

kwota 2 154 000 zł, więc tu zgłaszam poprawkę rachunkową. W tym roku 50 000 zł na 

realizację tego zadania musimy przekazać natomiast w przyszłym roku gmina Michałowice 

przeznaczy na zadanie 2 154 000 zł, bardzo proszę o podjęcie uchwały.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/541/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Krakowskiemu w 2023 i 2024 roku na realizację zadania drogowego w trybie Inicjatyw 

Samorządowych. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 



Ad 12.  Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji zadania 

drogowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia pomocy 

rzeczowej. 

Głos zabrał Wójt Gminy – Pan Antoni Rumian. 

Kolejna uchwała dotycząca wspólnej realizacji zadania również na drodze powiatowej 

dotyczy ta sprawa skrzyżowania i modernizacji przepustu w Kończycach w centrum. 

Uzgodniliśmy z Zarządem Dróg Powiatu Krakowskiego wyraził zgodę na to że musimy tam 

przystąpić do projektowania jakiegoś rozwiązania tego przepustu. Nie udało się tego 

zrealizować na etapie realizacji inwestycji, która była tam robiona 2 lata temu. Pan Starosta 

wtedy nie podjął takiego ryzyka w ramach covidowych przepisów. Natomiast teraz Zarząd 

Powiatu zgodził się na to żeby zaprojektować tam jakieś sensowne rozwiązanie w związku z 

tym póki co wycena tego projektu to jest kwota 90 000 zł bo to jest po 45 000 zł powiat i 

gmina. Wiodącą stroną jesteśmy my, przejęliśmy na siebie to zadanie jako gmina i będziemy 

odpowiedzialni za zlecenie i realizację tego zadania. Na komisjach informowałem, że 

prawdopodobnie koszty tego projektu będą dużo wyższe dlatego że tam będzie 

prawdopodobnie kwestia ZRID-u znowu czyli pozyskiwania gruntu i  dużo problemów z 

infrastrukturą techniczną jaka występuje w okolicach tego przepustu i tego skrzyżowania. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXIII/542/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie przejęcia przez Gminę Michałowice realizacji 



zadania drogowego należącego do właściwości Powiatu Krakowskiego i udzielenia pomocy 

rzeczowej. 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Ad 13, 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 rok 

przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2023-2034. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Szanowni państwo uchwała w sprawie zmian budżetu gminy Michałowice 27 lipca 2023 roku. 

Zmienia się dochody budżetu gminy kwota 330959,22 tym dochody bieżące o kwotę 12000 

po stronie zwiększenie po stronie zmniejszeniu czyli zero. Dochody majątkowe o kwotę 

330 959,22 zmienia się wydatki budżetu gminy o kwotę 330 959,22 w tym wydatki bieżące 

304 83,08 zł oraz zmienia się wydatki majątkowe o kwotę 26129,14 zł. Zmiany w budżecie 

nie powodują zmiany deficytu. Wprowadzamy dochody majątkowe w zakresie 

dofinansowanie z tytułu wymiany pieców, dostosowujemy środki na drogę rolniczą do 

wysokości umowy po stronie dochodowej i wydatkowej. Zabezpieczamy środki niezbędne 

między innymi na bieżące utrzymanie dróg, bieżące funkcjonowanie urzędu gminy, środki 

również w zakresie promocji Gminy będziemy realizować nowe zadanie karty dla seniorów 

oraz dostosowanie budżetu również do zmian wynikających z poprzednich już uchwał. W 

zakresie wieloletniej prognozy finansowej tutaj chciałabym zgłosić autopoprawkę było 

zmniejszenie zadania na ulicę Smolną do wysokości 0 zł jednak została podjęta decyzja i ta 

kwota zostaje przywrócona do wysokości wcześniejszych uchwał. Najważniejsze zmiany w 

zakresie budżetu i wieloletniej prognozy finansowej to wprowadzamy nowe zadanie 

opracowanie strategii rozwoju edukacji w gminie Michałowice, są to środki zabezpieczone na 

rok 2024, opracowanie dokumentacji projektowej dla przebudowy przepustu pod drogą 

powiatową wynikające z poprzedniej uchwały jest to kwota 90 000 na rok 2024. Trzeci etap 

ulicy Warszawki realizacja zadania też planowo zobaczymy po przetargu na rok 2024. W 



zakresie cyfrowej Gminy to jest tylko przeniesienie środków między wydatkami bieżącymi i 

majątkowymi oraz dostosowanie wieloletniej prognozy finansowej. Zabezpieczyliśmy środki  

aby ogłosić przetarg na zimowe utrzymanie dróg oraz na rozwój infrastruktury sportowej na 

terenie gminy Michałowice do wysokości osiągniętych wydatków, niedługo będzie otwarcie 

budynku Michałowianki. Rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Michałowice i 

Młodziejowice powiat krakowski to również dostosowanie oraz wysokości dochodów i 

wydatków do zmian w uchwale. Proszę o przyjęcie obydwóch uchwał wraz z poprawką czyli 

cofnięciem zmniejszenia na ulicę Smolną będziemy ogłaszać po raz kolejny przetarg i 

dostosujemy środki w zakresie roku 2023-24 na ulicę Smolną już po kolejnym przetargu. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała poprawkę i projekty uchwał 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Zaopiniowanie poprawki do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji  pozytywnie zaopiniowała poprawkę i projekty uchwał. 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Zaopiniowanie poprawki do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Michałowice na lata 2023-2034..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2023-2034..  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Renata Browarnik, Władysław Dyna, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Aneta Szydłowska 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXIII/543/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2023 

rok przyjętego uchwałą nr LVI/472/2022 Rady Gminy Michałowice z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2023 rok 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXIII/544/2023 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2023-2034 

Odbyło się głosowanie jawne. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Alicja Bednarczyk, Renata Browarnik, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, 

Jakub Fluder, Daniel Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej 

Podymkiewicz, Zofia Puchalska-Wilk, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (1) 

Aneta Szydłowska 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad 16. Dyskusja wolne wnioski. 

Zastępca Wójta:  Tak jak to ostatnio mamy w zwyczaju dostali Państwo też na piśmie 

informacje na temat stanu realizacji inwestycji przez nasz referat inwestycji i tak w skrócie 

powiem państwu co się zmieniło do ostatniej sesji. Jeżeli chodzi o to zadanie w 

Młodziejowicach na drodze powiatowej to dzisiaj Państwo już głosowali na ten temat. 

Umowa z wykonawcą została przez ZDPK podpisana i mam nadzieję, że lada moment tam 

prace się rozpoczną. Jeżeli chodzi o dokumentację na chodnik wzdłuż stawów w Masłomiącej 

zadanie jest realizowane, tam pojawiła się koncepcja, były konsultacje jednego z wariantów, 

który został ostatecznie wybrany. Na drodze powiatowej w Pielgrzymowicach bez zmian, 

wniosek ciągle czeka na liście rezerwowej programu PROW. Podobnie jeżeli chodzi o 

przejście dla pieszych na ulicy Jana Pawła II między szkołą a Park and Ride-em, wniosek został 

przez powiat złożony do Rządowego Fundusz Rozwoju Dróg, nie ma jeszcze wyników. 

Przechodząc do zadań gminnych, dokumentacja na chodnik na ulicy Smolnej Wilczkowice- 

Michałowice tutaj już Pani Skarbnik powiedziała, że będziemy podejmować kolejną próbę 

ogłoszenia przetargu na to zadanie. Dwukrotnie kwoty zaproponowane przez potencjalnych 

wykonawców były znacząco wyższe niż to co mamy w budżecie.  Dokumentacja projektowa 



rozbudowy szkoły w Michałowicach się robi, mamy 14 sierpnia spotkanie z Panią Projektant 

gdzie przedstawi nam koncepcję wynikające z pierwszego etapu tej umowy. Jeżeli chodzi o 

kolejne zadanie to jest przebudowa drogi gminnej między Więcławicami od Zdzięsławic to 

podobnie jak w Pielgrzymowicach jest ciągle na liście rezerwowej mimo że się powoli 

przesuwana na wyższe pozycje ta droga bo to wynika z oszczędności na poprzednich 

zadaniach. Kolejne zadania z listy rezerwowej są uruchamiane to ciągle jest to tylko lista 

rezerwowa. W lipcu był kolejny nabór na drogi w rządowym programie i tam złożyliśmy dwa 

wnioski między innymi jeden jest to ponowiony ten wniosek gdyby jednak z listy rezerwowej 

się nie udało wejściu na podstawową. Jeżeli chodzi o przebudowę ulicy Dworskiej na odcinku 

od końca obecnego chodnika do ulicy Tęczowej to był ten drugi wniosek, który złożyliśmy w 

tym obecnym naborze lipcowym do Rządowego Fundusz Rozwoju Dróg. Warszawka, 

Program Rozwoju Obszarów Wiejskich umowa została podpisana. Dokumentacja na chodnik 

na ulicy Papieskiej w Raciborowicach tam też mieliśmy taki przetarg na projekt niestety też 

znacząco powyżej tego co mamy w budżecie. Przebudowa drogi Biskupa Janowskiego na 

początku sierpnia tam wykonawca powinien wejść z robotami budowlanymi. Kolejna droga 

ulica Wzgórze w Książniczkach, poprzednio informowaliśmy Państwa, że czeka na decyzję o 

dofinansowanie, pojawiła się w tamtym tygodniu lista rankingowa, wniosek dostał 

dofinansowanie. Także będziemy przygotować przetarg na remont tej drogi. Prace 

kanalizacyjne, ten duży projekt z polskiego ładu, który mamy, tam pierwsze prace na ul. Nad 

Strugą  zostały zakończone, zakończyła się też budowa wodociągu na ul. Leśnej w 

Masłomiacej w okolicy osiedla Salitor. Natomiast na ukończeniu jest trzeci i ostatni etap czyli 

budowa kanalizacji w przecznicach od ulicy Banasiówka. W tej chwili tam jest ostatni odcinek 

w okolicy już Krakowskiej i tego sklepu Lewiatan bo ta kanalizacja sięga i tam jest 

wykonywany ten odcinek. Zakończyliśmy też projekt z polskiego ładu dotyczący 

infrastruktury  sportowej, ostatnim etapem była budowa szatni budynku klubu sportowego 

Michałowianka oraz harcówki na piętrze dla harcerzy ta inwestycja jest zakończona w 

Więcławicach z programu rozwój obszarów wiejskich budujemy trybuny i oświetlenie boiska 

sportowego tam prace trwają. Teren rekreacyjny w Młodziejowice tu też mamy 

dofinansowanie z od marszałka, został ogłoszony przetarg ale nie było ani jednej oferty w 

przetargu będziemy go ponawiać jeszcze raz. Udało się rozstrzygnąć przetarg w Kończycach 

też go finansujemy z PROWu przez Koronę Północnego Krakowa, plac budowy został 

przekazany wykonawcy tam też już pracę się powoli rozpoczynają. Jeżeli chodzi o perony 

przystankowe na ulicy Tatrzańskiej, na ulicy Dworskiej to ciągle czekamy też na 

rozstrzygnięcie to jest ten sam konkurs, który dotyczy przejścia dla pieszych na Jana Pawła 

tam ciągle jeszcze nie ma rozstrzygnięcia. W obszarze oświetlenia budujemy oświetlenie w 

trzech lokalizacjach w Zdzięsławicach na ulicy Zgody, Zanidzie w Michałowicach i w 

Masłomiacej na dolnym boisku sportowym te prace są w trakcie. Złożyliśmy wniosek w 

ramach programu PFRON na budowę obiektów małej architektury na placu zabaw w 

Wilczkowicach i tutaj oczekujemy na rozstrzygnięcie. Ostatnia informacja, będziemy 

podpisywać prawdopodobnie jutro umowy na projektowanie kolejnych odcinków kanalizacji 

to będzie w Michałowicach ulica Kwiatowa i Wichrowe Wzgórze w Raciborowicach 

kanalizacja między ulicami Jana Długosza, Kolejową i Krajobrazową i ostatni odcinek 

Młodziejowice ulica Stoczki i fragmentach Awdańców. 



Następnie głos zabrał Pan Wójt i przybliżył procedurę pozyskania środków na kolejny etap 

remontu ul. Warszawka.  

Radny M. Kozłowski: składam wniosek by zgodnie z wolą mieszkańców oraz Rady Sołeckiej 

przejście na wysokości ul. Tadeusza Kościuszki nie było tylko przejściem sugerowanym ale 

normalnym z oświetleniem i oznakowaniem. Jeśli chodzi o budowę oświetlenia na boisku w 

Masłomiacej to doszło tam do zniszczenia boiska ponieważ rozpoczęto montaż lamp 

praktycznie na środku boiska. Dobrze, że Pani Sołtys rozpoczęła szybką interwencję i 

skorygowano położenie lamp.  

Pan Wójt: Szanowni państwo, przejście dla pieszych na piśmie będzie złożone, przekażemy 

do Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego i Zarząd Dróg Powiatu Krakowskiego ostatecznie na 

ten temat się wypowie, my nie jesteśmy administratorem tej drogi tylko ZDPK, zobaczymy 

jak oni do tego się ustosunkują i będziemy zgodnie z ich zaleceniami kontynuować to 

projektowanie. Natomiast odpowiadając na tą informację o tym jak to było z tym boiskiem z 

tego co mi wiadomo w temat boiska sportowego projektant zapewne kiedy to potraktował 

nie zwrócił mu nikt uwagi na fakt, że nie jest to normalne, pełnowymiarowe boisko. 

Natomiast z tego co mi wiadomo były kołki powbijane dzień wcześniej i nikt nie miał uwag.  

Szanowni państwo różne rzeczy się zdarzają przy projektowaniu jak się jak się błędy są gdzie 

większy lub mniejsze nie mówię, że to było idealnie wszystko przemyślane.  

Zastępca Wójta: Ja też  w swoim imieniu przepraszam, ten co nic nie robi się nie myli. Tutaj 

powstał błąd, który został poprawiony, boisko będzie przywrócone do stanu pierwotnego 

będzie wyrównane i trawa posiana. Natomiast takich sytuacji na inwestycjach zdarza się 

sporo, nie każdy błąd w projekcie jesteśmy w stanie wyłapać. Na nieszczęście był to nowy 

wykonawca którego wcześniej nie znaliśmy. Często jest tak, że wykonawca który ma trochę 

doświadczenia zgłasza nam takie błędy w projektowaniu, które gdzieś tam my wcześniej nie 

znaleźliśmy i reagujemy na bieżąco jeszcze przed wejściem przed rozpoczęciem prac. 

Niestety takiej reakcji ze strony wykonawcy tutaj nie było ale myślę, że sprawa jest 

załatwiona i będzie służyło społeczności lokalnej to oświetlenie.  

Radny M. Podymkiewicz: Chciał bym zapytać o perony przystankowe ulica Dworska bo tam 

jest podana wartość szacunkowa zadania 45 000, na zestawieniu było zaznaczone, że to 

będzie wnioskowane do konkursu, czy to jest wkład do potencjalnej dotacji czy szacowany 

koszt całej realizacji i czy jeżeli będzie dotacja gdyby to jednak koszty całościowy to wtedy 

uwolnione środki rozumiem, że by wróciły do sołectwa tak? 

Zastępca Wójta: środki sołeckie traktujemy jako wkład własny Gminy do projektu. 

Radny M. Podymkiewicz: z panem radnym Dyną podnosimy często temat ulicy Jakuba 

kontynuacji od cmentarza czy jakikolwiek jest pomysł urzędu gminy na to żeby pójść w 

stronę tego przynajmniej skrzyżowania żeby jakoś umożliwić ludziom tam bezpieczne 

przechodzenie bo ten odcinek tam jest bardzo obciążony.  



Pan Wójt: niedawno była taka inicjatywa ludzie chodzili i zbierali podpisy na piknikach.  My 

wysłaliśmy tą listę, że jest taka potrzeba do ZDPK czyli do właściciela drogi. Właściciel drogi 

odpisał nam, że to faktycznie potrzeba jest ale to my musimy wystąpić z wnioskiem o 

inicjatywę samorządową także przed państwem radnymi będzie podjęcie decyzji, które IS-y 

zgłosimy do realizacji w przyszłym roku. 

Mieszkanka J. Lewczuk: to właśnie ja jestem tą osobą, która wyszła z tą inicjatywą aby 

uruchomić procedurę budowy chodnika przy drodze powiatowej ten odcinek Więcławicach 

Świętego Jakuba, chodzi również o całe Sieborowice bo ta droga powiatowa idzie do Łuczyc 

aby w Łuczycach już powstaje węzeł drogi S7 to więc ten odcinek jest w tym momencie 

kluczowym żeby zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom. Tak więc mieszkańcy bardzo 

państwa proszą, Pana Wójta oraz Państwa Radnych aby Państwo spojrzeli na to przychylnie i 

wprowadzili wniosek do inicjatywy samorządowej do końca września tak żeby powiat mógł 

też rozpocząć jakieś prace projektowe tak żeby Państwo wspólnie z powiatem tą inwestycję 

zaczęli planować.  

Radny M. Podymkiewicz: pani Justyna to działa w swoim rejonie Sieborowic głównie ja 

działania prowadzę od strony Więcławic. Także mamy nadzieję, że zarówno naszym 

mieszkańcom jak i Sieborowic uda się pomóc i dlatego chcielibyśmy żeby udało się to w jakiś 

sposób kompleksowy rozwiązać. Dziękuję pani Justynie za to że wzięła na swoje barki bo 

skuteczność naprawdę była imponująca i w krótkim czasie wyprzedziła też pewne działania. 

Natomiast będąc przy głosie ja jeszcze jedną rzecz bym chciał tylko powiedzieć ja uważam, że 

tą infrastrukturę również dróg wewnętrznych można w jakiś sposób uporządkować i 

faktycznie postulat, który wcześniej ten pan składały gdzie on mówił, że jako mieszkańcy też 

chcą mieć jak najlepsze warunki. Uważam, że kompleksowo powinniśmy rozbudować jeszcze 

te drogi gminne, które nie są może głównymi drogami ale zapewniają połączenia i 

usprawniają komunikację na terenie gminy.  

Radna R. Browarnik: chciałam zapytać co z ulicą Koźlica oraz Dąbrowskich. 

Pan Wójt: Rozmawiałem z wicestarostą Wrzoszczykiem, zgłasza to powiat do funduszu dróg 

samorządowych na rok przyszły.  

Pan Przewodniczący: Wracając do wypowiedzi pani Justyny, wiemy rzeczywiście, że  była po 

pierwsze inicjatywa uchwałodawcza ze względów proceduralnych nie trafiła uchwała do nas 

pod obrady więc faktycznie myślę, że pani Justyna po prostu zawstydziła nas jako radnych 

którzy do tej pory z takimi inicjatywami nie wychodzili. Mam nadzieję, że taką rekomendacje 

swoją wybranych dróg złożymy. Natomiast później to musi być wyraźna zgoda zarówno 

urzędu gminy jak i powiatu co do realizacji poszczególnego zadania.  

Radna W. Wesołowska: chciałam poruszyć dwie sprawy, jedna sprawa pytanie do Pana 

Wójta jak sprawa Leśnej czy rzeczywiście już wszystkie zgody są przesłane czy jeszcze zostało 

coś żeby rozpocząć prace projektowe? Druga sprawa dotyczy małego Krakowa czy te prace 

zostały zgłoszone.  



Pan Wójt: na temat Leśnej myśmy tam wnioskowali do nadleśnictwa o to żeby wydzierżawić 

od nich działkę pod plac zabaw niestety przepisy wewnętrzne Lasów Państwowych 

absolutnie wykluczająca tą możliwość. Jeśli zaś chodzi o ulicę Mały Kraków, jest to kolejny 

przykład właśnie tych dróg jakie są na terenie gminy. Robią tam odwodnienia, korytka jakieś 

tego typu rzeczy. Oczywiście problem z czym z granicami działki i z regulacją stanu prawnego. 

Co do przebudowy ulicy Leśnej, żeby zobaczyć trzeba mieć pieniądze w budżecie na przyszły 

na przyszły rok to państwo musieliby w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej 

zabezpieczyć środki.  

Dyskusja na temat stanu dróg w Kończycach oraz problemach z bieżącym utrzymaniem dróg 

gminnych. 

Radna E. Cielecka: czy będzie w tym roku zgłoszona Słowiańska do IS-ów w ubiegłym roku 

była zgłoszona, nic z tym nie zostało zrobione. Ja dostałam do Zarządu Dróg do starostwa i 

dostałam taką odpowiedź, że gmina Michałowice nie wyraziła zgody na współpracę. 

Pan Wójt: przypominam, że to Rada Gminy zaproponowała drogi do IS-ów w zeszłym roku. 

Ja wbrew Radzie Gminy tą drogę również zgłosiłem więc dziwi mnie Pani argumentacja, że 

Wójt coś nie chciał. Nie chcieliście tej drogi widocznie a ja ją dodatkowo i tak zgłosiłem.   

Pan Przewodniczący: Jeżeli chodzi o projektowanie, jeżeli my będziemy chcieli coś 

rekomendować liczymy na to że Pan Wójt to zgłosi ale jeżeli ma Pan jeszcze jakieś plany 

inwestycyjne i Pan to argumentuje to przecież dobrze, że Pan to zgłosił.  

Ad 17. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXIII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu w dniu  27 

lipca 2023  r. 

 

    Protokołowała:      Na tym protokół zakończono 

A. Ciaranek                   Zatwierdzono 

 

 


